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摘要摘要摘要摘要： 

为研究大豆MYB转录因子—GmMYB12B2在转基因植物类黄酮代谢中的作用，利用吉林大学植物种质资源与利用

研究室前期克隆的GmMYB12B2基因，以PPZP质粒为表达载体，构建了由组成型CaMV35S启动子驱动

GmMYB12B2基因的植物表达载体PPZP-GmMYB12B2；然后，采用冻融法转入农杆菌EHA105菌株，通过叶盘

法对烟草进行遗传转化。经PCR随机扩增鉴定9株转基因烟草，其中有6株是阳性植株，初步证明已获得转大豆

GmMYB12B2基因的烟草。 
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Construction of Plant Expression Vector of Soybean GmMYB12B2 Gene and 
Transformation in Tobacco

Abstract: 

In order to study the application of GmMYB12B2 gene in transgenic plants involving flavonoids 
metabolism, the plant expression vector PPZP-GmMYB12B2 was constructed, in which the 
GmMYB12B2gene was driven by the constitutive promoter CaMV35S. The constructed expression 
vector was transformed into EHA105 strain by freeze -thaw method. Leaf segments of tobacco were 
inoculated with EHA105 containing plasmid PPZP-GmMYB12B2. The transgenic lines were selected by 
PCR detection, in nine random transgenic tobaccos, six of them were positive plants. The result showed 
that GmMYB12B2 gene had been integrated into the genome of tobacco.
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